



General Mohamed Omar Sabry, Honor Swimmer, Egypt, 1965



[Personal Website](#)

Videos (please help if you can find any)

General Mohamed Omar Sabry was a swimmer in a 6-man relay from Egypt that completed an English Channel crossing from England to France in 11 hours and 11 minutes on 7 September 1949, breaking the existing record of 12 hours and 35 minutes set in 1938 by a French relay team. The members included Marie Hassan Hamad, Mohmod Mahamed Hassan, Ahmad El Zerkani and Aley Addine plus IMSHOF Honorees General Mohamed Omar Sabry and Hassan Abdel Rehim. This was the first win for Egypt in a channel race. He qualified for the team buy taking 2nd and 3rd in 10 km training races twice around Zamalek Island near Cairo.

He also played for the Egyptian water polo team at the 1952 Helsinki Olympics.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

Arabic Translation

يعتبر محمد عمر صبري من 6 سباحين مصريين قامو بعبور المانش تتابع من انجلترا الي فرنسا وقد قامو 1965 بتحطيم المحاوله برقم قياسي وقدره 11.11 ساعه وذلك في سبتمبر عام 1949 محطمين الرقم القياسي السابق باسم فريق الفرنسي عام 1938 وكان الرقم هو 12.35 ساعه الفريق المصري كان مكون من ماري حسن حامد -محمود محمد حسن . احمد الزرقاني -و علي أدين بالاضافه الي المكرم اللواء محمد عمر صبري والكابتن حسن عبد الرحيم- ويعتبر هذا السباق اول فوز لمنتخب مصري في سباق المانش وقد اختير اللواء عمر صبري عندما فاز بالمركز الثاني والثالث في سباق ال 10 كم وهو اختبار في النيل حول جزيره الزمالك مرتين .
وقد مثل اللواء عمر صبري منتخب مصر في كره الماء في دوره هلسنكي الاوليمبيه عام 1952